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Ziekteverlof pastoor Vankan 
 

Zoals u weet is pastoor Vankan met ziekteverlof, vanwege 
een burn-out. Op dringend advies van de huisarts en na een 
indringend gesprek met vicaris-generaal Maessen heeft 
pastoor moeten besluiten zich voorlopig terug te trekken. 
De huidige ontwikkelingen in de kerk, een overvolle 
agenda, sterk teruglopend kerkbezoek en teruglopende 
sacramenten hebben hun wissel op pastoor getrokken, die 
dit ziekteverlof tot gevolg hebben. 
Het is van het grootste belang dat pastoor Vankan nu 
dingen onderneemt, die hem positieve energie geven. Dus 
het kan zijn dat we via de sociale media inderdaad allerlei 
activiteiten van pastoor zien waarvan men zou kunnen 
bedenken, dit doet hij wel en voor onze kerk is hij er niet. De 
mensen die aan den lijve ervaren hebben wat een burn-out 
is, zullen dit begrijpen. Wij wensen pastoor een 
voorspoedig herstel toe. 
 

Wat te doen bij Oekraïne – Rusland? 
 

Wat doen we tegen de oorlog in Oekraïne? Ik merk: we 
denken ineens heel anders over defensie en 
wapenleveranties. Het is verleidelijk om in juichstemming 
te komen als Oekraïne een slag wint en te zwijgen over de 
vele slachtoffers die er aan Russische zijde vallen. Die 
slachtoffers plaatsen we buiten ons denkkader. Ik wil hier 
geen politiek of militair advies geven – ik snap dat Oekraïne 
zich verdedigt – maar het is frappant hoe ons denken 
omgeslagen is. Wat is nu een christelijke houding? 

  

gebedsestafette onder de 39 leden georganiseerd. Iedere 
dag was een land aan de beurt om voor de slachtoffers en 
voor het herstel van de vrede in Oekraïne te bidden. We 
begonnen in Albanië en op 17 maart was Nederland aan de 
beurt. In het dekenaat Thorn hadden we een H. Mis in de 
Kapel Onder de Linden; er waren mensen uit heel het 
dekenaat. Ik was niet ontevreden, maar denk tegelijk dat 
de koster gelijk had, die zei: er hadden ook wel wat meer 
mensen kunnen komen. 
Tegenover oorlogsgeweld, dat nu plaatsvindt, staan wij 
tamelijk machteloos. We vinden er wat van, spreken ons 
erover uit en delen dat met elkaar. Maar is het niet juist nu 
nodig met geloof en vertrouwen het wapen van het gebed 
aan te grijpen? Er zijn oorlogen gestopt door het 
rozenkransgebed. 
Na de Tweede Wereld Oorlog heerste de Sovjet-Unie over 
Oost-Europa. En ook de hoofdstad van Oostenrijk Wenen is 
tien jaar lang bezet door Sovjettroepen. Op 13 mei 1955 
vertrokken deze ineens en zonder enig geweld te 
gebruiken uit het economisch belangrijke en strategisch 
gunstig gelegen Oostenrijk. Waarom trokken ze daar 
ineens weg? De oorzaak wordt toegeschreven aan het 
rozenkransgebed. Gedurende acht jaar had pater Petrus 
Pavlicek publiekelijk rozenkranstochten georganiseerd. 
Op het eind namen hier wel een half miljoen mensen aan 
deel…  
Voor ons een uitnodiging om met dit gebed de Koningin 
van de vrede ook nu aan te roepen voor het herkrijgen van 
die vrede. 
 

Wim Miltenburg fso, pastoor-deken 
 

Paus Franciscus pleit onophoudelijk voor de-escalatie. De 
eerste vraag is niet of een oorlog gerechtvaardigd is, maar 
wat zijn de gevolgen voor de allerarmsten en voor de 
ecologie? Een pauselijke adviseur tweette: beter een 
onrechtvaardige vrede dan een rechtvaardige oorlog. Wat 
kunnen we als christen doen? Alles wordt beslist buiten ons 
om. Maar we zouden wel veel meer het wapen van het 
gebed kunnen inzetten. Verder hieronder iets over de 
kracht van het gebed tegenover militaire wapens. 
In de vastentijd heeft de Commissie van Europese 
Bisschoppenconferenties een eucharistische 
 

Meiviering  ZijActief Kring Weert 
 

Woensdag 10 mei 2023 heeft er in de kerk van Grathem een 
meiviering voor Zijactief plaatsgevonden. Ons clusterkoor 
Cantabor o.l.v. Marij Berkers heeft deze viering met gepaste 
liederen opgeluisterd. Dank hiervoor! Er waren ca. 80 
ZijActief-leden aanwezig. 
Fijn dat men H. Maria nog 
vereert, gezien de tijd 
waarin we leven. Er werden 
veel kaarsjes ontstoken en 
de jaarlijkse traditie van een 
noveen kaars werd in de 
dagkapel van Grathem 
voortgezet. Dankzij de 
inspanning van het bestuur 
en vrijwilligers van ZijActief 
Grathem werd deze viering 
en organisatie eromheen als 
zeer positief ervaren. 
 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
     
    
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 

Afscheid Jean Leveau als secretaris 
 

Op 16 mei is de benoemingstermijn van Jean Leveau als secretaris van het kerkbestuur van kerkbestuur van 
parochiefederatie Tabor verstreken. Daarmee laat Jean een lange, maar vooral actieve periode achter zich. Begonnen als 
bestuurslid en vervolgens secretaris voor het kerkbestuur van de parochie Heythuysen en vervolgens als secretaris voor 
het cluster Tabor. Recent heeft hij ook de feitelijke vorming van de parochiefederatie Tabor meegemaakt. Bijna 12 jaar was 
hij bestuurslid. 
We kennen Jean als een zeer nauwgezet en kritisch persoon. Kritisch in de zin van altijd blijven doorvragen of er overal 
aan gedacht is en of er met iedereen is overlegd. Maar bovenal was Jean nauwkeurig: altijd een met zorg samengestelde 
lijst van punten die besproken dienden te worden, hij zou niet gemakkelijk iets vergeten. Alle verslagen werden 
nauwkeurig samengesteld. Daarnaast de coördinatie van de actie Kerkbalans, van bestellen en verdelen van de benodigde 
materialen voor de 5 parochies van het cluster tot het verzorgen van de gehele actie voor Heythuysen met de zorg voor 
alle bezorgers, routes en verdelingen. Elk jaar weer een prestatie gezien de vele wisselingen.  
Jarenlang heeft Jean de roosters voor de indeling van kosters en misdienaars opgesteld, nauwkeurig afgestemd met het 
priesterrooster, de muzikale verzorging en de lectoren. Op alle details werd gelet.  

 
priesterrooster, de muzikale verzorging en de lectoren. Op alle details werd gelet.  
De parochiegids werd al deze jaren door Jean mee opgesteld. Hij was degene die alle 
informatie verzamelde en in elkaar paste. De opstart voor de samenstelling van de 
Nieuwsbrief is door Jean op zich genomen met het fraaie resultaat dat we nu met 
regelmaat zien verschijnen.  
Verder zijn de diverse taken van Jean van de afgelopen jaren bijna onnoemelijk. 
Organisatie van het koperpoetsen, vaandels hangen, openen en sluiten dagkapel, 
verzorging voedselmand, verslaggeving van diverse bijeenkomsten, aanplant rondom 
de kerk, muzikale omlijsting van bijzondere vieringen etc. etc.  
We gaan in Jean een persoon verliezen, die zich ten volle heeft ingezet voor parochie 
en cluster. Door zijn manier van benaderen was het kerkbestuur verplicht om goede 
afwegingen te maken, gebaseerd op alle gezichtspunten. Daarnaast heeft hij altijd 
belangstelling voor anderen en oog voor details. Zijn ruime kennis van parochianen 
was enorm, dat zullen we missen. 
Jean, geniet nu van je welverdiende ‘pensioen’. 

Op de koffie bij de misdienaars van 
Kelpen-Oler 
 

Deze keer ben ik op bezoek bij de misdienaars van Kelpen-
Oler, te weten Tessa Naus, Anique Verheijen en Gijs 
Schiffelers. Alle drie leerlingen van groep 8, die na de 
zomervakantie naar de brugklas zullen gaan. Ik heb een 
lekker kopje koffie gekregen, maar de jeugd kiest voor een 
glas water. En er staan heerlijke brownies op tafel! Het is 
zaterdagochtend 9 uur, dus ik heb allereerst de 
misdienaars een compliment gegeven dat ze op de vrije 
zaterdag zo vroeg aanwezig wilden zijn. Maar ja, Anique 
moet later die ochtend nog gaan voetballen, dus het móest 
wel op tijd! 
 

Bent u geïnteresseerd in het volledige interview, dan 
verwijzen wij u graag naar de website. 

 
 
 
 

 

Vacature 
Redactie: iets voor jou of voor u? 
 

De Nieuwsbrief van het cluster Tabor bestaat nu al een 
tijdje en wordt door veel parochianen goed gelezen. Of het 
nu gaat om de papieren versie of de digitale, nieuws uit 
eigen parochie wordt enorm op prijs gesteld. 
Tegenwoordig zijn de social media niet meer weg te 
denken. De website en Facebook zijn goed gelezen media.  
 

Daarom zijn we op zoek naar een paar mensen die de 
redactie willen vormen voor nieuwsbrief, website en 
Facebook. Het gaat erom dat nieuwsitems geschreven 
worden, of opgezocht op internet; dat er in de gaten 
gehouden wordt welke bijzonderheden er spelen in onze 
parochies, in het dekenaat of in het bisdom en die het 
vermelden in de Nieuwsbrief waard zijn; dat er 
redactionele stukjes in de Nieuwsbrief verschijnen vanuit 
alle ’gelederen’ die een parochie tot parochie maken; dat 
bepaalde zaken ook op de diverse social media gezet 
worden; dat er foto’s gemaakt worden die bij de 
nieuwsitems geplaatst kunnen worden; etc. etc. 
 

Kortom: ben jij of bent u iemand die graag schrijft, met de 
parochies begaan is of graag foto’s maakt en een rol zou 
willen spelen in de redactie van de Nieuwsbrief: meld u dan 
aan via het parochiebureau: clustertabor@gmail.com of 
0475-493680. 
 

Wij hebben jou en u nodig! 
 



 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Taizéviering, 10-jarig bestaan! 
 

Woensdagavond 22 maart vond ’s avonds om 19.15 uur de 
Taizéviering plaats in de Heilige Nicolaaskerk. 
Een jubileum! 10 jaar, 1 keer per maand een Taizéviering! 
Elianne Kamphuis is de enige die al 10 jaar deze vieringen 
mee vorm heeft gegeven.  Daarvoor al veel DANK! 
Als werkgroep vonden we, dat dit 10-jarig jubileum gevierd 
mocht worden. Dit hebben we gedaan met als thema: 
SAMEN. Enkele oud-leden van de Taizé-werkgroep waren 
ook aanwezig, zodat de viering nóg meer kleur kreeg. De 
samenzang werd opgeluisterd door harp én gitaar. Heel 
fijn! Een viering waarin we SAMEN waren, samen hebben 
geluisterd, gezongen, stil zijn geweest en hebben gebeden. 
 

Eén gebed vond plaats rondom een schaal uit Taizé. 
Hierin liggen nu nog 2 stenen met een gedachte … 
Voor alle aanwezigen was er zo’n steen als herinnering en 
ter inspiratie. Een gedeelte van dit gebed delen we nu: 
Gebed bij de pottenbakkers in Taizé 
    

 Heer, maak van mij een schaal, 
        open om te nemen, open om te geven, 
        open om genomen te worden, 
        open om gegeven te worden. 
 

 Heer, maak van mij een schaal voor U, 
         waaruit U wat neemt, 
         waar U iets in kunt leggen. 
         …… 
Heer maak van mij een schaal. 
 

We hebben de viering afgesloten met koffie en thee met 
een stukje vlaai. Dank voor ieders inzet en dank aan een 
ieder die aanwezig was bij deze bijzondere viering! 
 

Mocht u in de toekomst ook mee willen vieren? 
De volgende Taizévieringen zijn: woensdag 29 mei, 24 juni 
om 19.15 uur in Heilige Nicolaaskerk te Heythuysen. 
Van harte welkom. 

Van parochiekantoor naar woonstudio 
 

Vanwege het centraliseren van taken vanuit het 
parochiekantoor Grathem naar het parochiekantoor in 
Heythuysen zijn wij ons gaan beraden over het 
voortbestaan van een parochiekantoor. Het bureau werd 
nog sporadisch opengesteld en vanwege het teruglopend 
bezoek is er voor gekozen om het parochiekantoor in 
Grathem om te vormen tot een woonstudio. 
Daarvoor zijn de benodigde bouwtekeningen gemaakt en 
vergunningen aangevraagd. De aanvraag is bij de gemeente 
Leudal voortvarend opgepakt en we hadden snel een 
omgevingsvergunning.  
Vervolgens is toestemming verkregen van het Bisdom en is 
er een offerte gevraagd bij Van Heur Bouw & Onderhoud BV 
in Kelpen-Oler. 
 
De woonstudio is afgesloten van het gas en verkrijgt energie 
van zonnepanelen en een warmtepomp. 
Bij de woonstudio is in de tuin een ruime berging geplaatst 
voor opslag ten behoeve van het onderhoud van de 
begraafplaats en tevens is er een ruimte gerealiseerd als 
berging voor de toekomstige huurder.  
 
De werkzaamheden vorderen gestaag en we werken er naar 
toe per 1 juli te kunnen verhuren. 
 

  

Dekenale bedevaart naar Xanten en Kevelaer d.d. 20 juni 2023 
 

Dit jaar gaan we op dinsdag 20 juni naar Xanten en Kevelaer. Evenals in voorgaande jaren kunt u 
weer opstappen op de nader te bepalen opstapplaatsen. De rollator kan mee in de bus. De eerder 
genoemde datum in mei is daarmee vervallen. 
 
Het programma ziet er als volgt uit: 
 

• ca. 08.30 uur vertrek, afhankelijk van de opstapplaats (de opstapplaatsen hoort u, nadat 
de aanmeldingen bekend zijn). 

• 11.00 uur: H. Mis in de Dom van Xanten, waarna mogelijkheid tot rondleiding in de 
Dom/stadswandeling en lunch (op eigen gelegenheid) in het centrum van Xanten. 

• 15.00 uur: vertrek naar de Mariabedevaartplaats Kevelaer. 

• ca. 16.00 uur: Lof in een van de kerken, aansluitend gelegenheid voor Kaffee und Kuchen 
en bezoek aan het heiligdom of stadscentrum. 

• 17.30 uur: terugreis vanuit Kevelaer. 
 
De kosten bedragen € 25,- per persoon. Bij aanmelden contant betalen! Hiermee is de bus betaald, 
maar er is verder niets inbegrepen. 
 

Aanmelden graag vóór 31 mei bij het parochiekantoor in Heythuysen. 
 

 

 

 



 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

50 jaar bisdomblad De Sleutel 
 

Het bisdomblad De Sleutel bestaat 50 jaar. De Sleutel is een 
kleurrijk kwartaalmagazine van het bisdom Roermond over 
geloof en leven in Limburg. Het eerste nummer van de 
jubileumjaargang is onlangs verschenen en in juni valt de 
nieuwe uitgave bij alle abonnees op de mat.  
Het bisdomblad werd een halve eeuw geleden opgericht als 
opvolger van het enkele jaren daarvoor ter ziele gegane 
weekblad Credo. Deze krant speelde met name in de jaren 
vijftig en zestig van de vorige eeuw een belangrijke rol in 
kerkelijk Limburg. Begin jaren zeventig werd een 
tweewekelijkse nieuwsbrief van acht pagina’s opgericht 
onder de naam IBR (Infobulletin Bisdom Roermond). Dit 
initiatief groeide in de loop van de jaren uit tot een 
volwaardig magazine. In de jaren tachtig werd de titel IBR 
vervangen door De Sleutel, een subtiele verwijzing naar de 
sleutel van Sint Servaas, de eerste bisschop in wat nu 
Limburg is. 
Sinds de opkomst van internet is ook de nieuwsvoorziening 
van het bisdom digitaal geworden, omdat dit veel sneller is. 
Elke week verschijnt er een digitale nieuwsbrief met het 
laatste kerkelijke nieuws van die week. En elk kwartaal is er 
De Sleutel als een aantrekkelijk magazine met verhalen en 
foto’s voor iedereen die net iets meer wil weten over kerk en 
geloof in Limburg. Een jaarabonnement op De Sleutel kost € 
29,-. Het magazine valt dan elk kwartaal in de bus en alle 
lezers ontvangen ook elke week de digitale nieuwsbrief van 
het bisdom. 
Vraag een proefnummer of abonnement aan:  
www.bisdom-roermond.nl/desleutel 
 

Een nieuwe plaats voor de schilderijen 
 

In 1924 is in Leveroy een nieuwe kerk gebouwd door 
architect Wielders – bouwpastoor P.J. de Fauwe. 
 

In de nacht van 14 op 15 november 1944 is de kerk door 
vluchtende Duitsers opgeblazen – alleen de spanten, die in 
beton uitgevoerd waren, bleven overeind staan. 
 

De schilderijen zijn gemaakt door meester Crijns, destijds 
hoofd van de school. Ze hebben vele jaren gehangen in café 
Weijers aan de Dorpstraat 10 in Leveroy. 
Na het overlijden van de heer Weijers op 30 april 1998 zijn 
deze door de erfgenamen in bruikleen gegeven aan de 
Leveroyse gemeenschap. Nadat ze jarenlang in het 
gemeenschapshuis gehangen hebben zijn ze in maart 2023 
in het parochiebureau opgehangen. 
 

 
 

Wegkruis aan de Kreppel 
 

Heythuysen telt zo’n 12 wegkruisen, elk met zijn eigen voorgeschiedenis. Zo heeft elk kruis zijn eigen reden van ontstaan, 
soms opgericht uit dankbaarheid vanwege het bespaard blijven van oorlogsleed. Ook werd er een zogeheten hagelkruis 
geplaatst voor bescherming tegen ongunstige weersomstandigheden. Bekend zijn de herdenkingskruisen die ter 
nagedachtenis aan een ongeluk opgericht werden. Maar van de meeste kruisen is het onbekend vanwege het verre 
verleden waarin een kruis geplaatst werd. Vaak werden ze van minder duurzaam materiaal gemaakt, zodat onbekend is 
hoe vaak ze in de loop der jaren vernieuwd werden en wanneer tot plaatsing is overgegaan. Vernieuwing was onlangs 
nodig bij het kruis aan de Kreppel, dat voor het laatst in 1995 een herstelbeurt kreeg. Dit kruis is vermoedelijk rond 1930 
geplaatst bij deze driesprong. Op oudere foto’s is namelijk geen kruis op deze plek te zien. Het onderhoud van de meeste 
kruisen werd vaak door de aangrenzende bewoners of buurtgenoten verzorgd. Het kruis aan de Kreppel werd dit voorjaar 
kort voor de paastijd door overbuurman en heemkundelid Tjeu Gielen onder handen genomen. Omdat het oude kruis 
nodig vernieuwd moest worden maakte Tjeu een nieuw houten kruis, echter van duurzaam oud eikenhout, dat weer lange 
tijd mee moet kunnen. Ook het betonnen corpus was aan vervanging toe. 
 Tjeu heeft gelukkig vele goede contacten en via een bekende 
relatie is een elders vrijgekomen houten corpus geschonken. 
Waarvoor hartelijk dank zeer op zijn plaats is. 
Met buurtgenoten is het kruis voor palmzondag geplaatst. 
Ook is het omliggende plantsoen onlangs weer opnieuw 
aangeplant, zodat het een mooie aankleding heeft gekregen. 
Traditiegetrouw zijn een zestal kruisen voor Palmpasen met 
kransen versierd, voorzien van 7 witte en zeven gele rozen. 
Gemaakt door leden van Heemkundevereniging Heitse. 
Oplettende voorbijgangers naar en vanuit richting Baexem 
zullen enige tijd het wegkruis gemist hebben dat tussen de 
Koukerbeek en St. Charles (Op de Bos) stond.  
 

Meer hierover in de volgende Nieuwsbrief. 
 

 
 


